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U ovom

OVOGA PUTA SPECIJALNI
NAPISI O V II FESTIVALU DJETETA
NALET NA ČELNU POZICIJU
POSUEDNJI BROJ
PRVO NA OTOKU PRVICU
ORGANIZACIONO-TEHNICKE SLABOSTI
KOLEDŽ U ŠIBENIKU
DOM JNA — DOM GRAĐANA
»PESMA LETA« I U ŠIBENIKU (12. V II 1967)
ČEMU NAGRAĐIVANJE

s
O R G A N  SOCI J A L I S T I ČKOG SAVEZA RADNOG NARODA OPĆINE ŠIBENIK

GOD. XVI - BROJ 771 - CIJENA 40 DINARA (0,40) LIST IZLAZI SRIJEDOM ŠIBENIK, 28. LIPNJA 1967.

Pozdravna riječ Čirila Milutina

Or;
Mi

ganizatori crtanja na pločniku i članovi žirija za ocjenjivanje učeničkih radova. Slijeva nadesno; 
lenko Misailovic, Pero Budak, Jakov Grubišić, Drago Meić, Miljenko Janković i šime Guberina

FESTIVAL JE OTVORIO ĆIRIL MILUTIN, PREDSJEDNIK SKUPŠTINE OPĆINE ŠIBENIK

Kao i prošle godine, zvuci lanfara objavili su početak ot
varanja V II jugoslavenskog leslivala djeteta na temu »Dijete i 
dramska literatura«.

U historijskom ambijentu Trga Republike, između katedra 
le i Gradske vijećnice, pod snopovima reflektora i pred punim 
gledalištem, prodefilirali su pioniri šibenskih osnovnih škola, 
pozdravljajući prisutne gledaoce i goste — i svu djecu svijeta.

Među prisutnima nalazio se i Miljenko Paravić, podsekrc- 
tar za kulturu SR Hrvatske.

Predsjednik Skupštine općine 
Šibenik Ćiril Milutin proglasio 
je, nakon p>ozdravne riječi, V II 
festival djeteta — otvorenim. 
Pored brojnih ansambla i/ ze
mlje, na festivalu učestvuju i 
gosti iz SSSR-a, Cehoslovačke, 
Italije, Francuske i drugi.

U prvom dijelu svečane pri
redbe nastupio je pjevački 
zbor šibenskog »Kola«, uz prat-

nju orkestra Garnizona JNA, a 
zatim je izveden scenski prikaz 
narodnih umotvorina pod naslo
vom »Ako neće Nećo, ono hoće 
Hoćo«, u izvedbi članova redak
cije Radio - Beograda »Susreti 
četvrtkom«. Taj izvanredni pri
kaz priredio je Boždair Timoti- 
jević, a režirao ga je Mihailo 
Parkić.

Vrlo dinamičnom igrom, uz jed 
nostavnu i efektnu koreografi
ju (koreograf D Vučković) i sa 
majstorski iskorištenim prosto
rom — grupa mladića i djevo
jaka iz Beograda prikazala je 
izvanredno bogatu kolekciju na
rodnih umotvorina, doskočica i 
poslovica, koje su bile domišlja
to sintetizirane u jedinstvenu 
cjelinu.

U ponedjeljak ujutro, 25. VI, 
počeo je i studijski dio festiva 
la i to referatima Branke La- 
zić i Nedjeljka Kujundžića, ko
ji govorili o pedagoškim i psi
hološkim aspektima odnosa dje
teta i dramske literature.

J. C.

Poštovaiti i dragi gosti, druga
rice i drugovi, grad Šibenik po 
sedmi put postaje domaćin Ju
goslavenskog festivala djeteta. 
Ponosom i radošću ističemo da 
se i ovogodišnji festival održava 
u danima kada naš grad slavi ri
jedak i značajan jubilej, 900-go- 
dišnjicu prvog spomena. Svjetla 
je historjja ovog najstarijeg sla
venskog grada na Jadranu, čista 
kao ovaj kamen stoljećima umi
van vjetrom i more, nikada i ni- 
čhti neokal jan. I upravo zbog to
ga još većom radošću i ponosom 
drevni Šibenik otvara širom svo
ja vrata tradicionalnog gosto
primstva i s jdenakom ljubavlju 
nrima drage goste, djecu i odra
sle iz svih krajeva naše zemlje. 
Posebno smo sretni i ponosni 
što i ove godine u našem gradu 
možemo srdačno pozdraviti an
samble i ugledne goste, struč
njake i umjetnike iz prijatelj
skih zemalja Demokratske Re- 
nublike Njemačke, Cehoslovačke, 
Poljske, Sovjetskog Saveza i Ita
lije. Ovogodišnji festival time će 
jo^ više poprimiti međunarodni 
karakter i umnogome pridonije
ti nastojanjima za jedinstveni 
pristup u rješavanju svega što je 
u vezi s estetskim odgojem dje
teta.

Kroz osam dana naš grad po
staje centar u kojem će se oku
piti ugledni stručnjaci: pedagozi, 
psiholozi, estetičari, dramski u- 
mjetnici i dječji književnici da 
na studijskom dijelu nakon de
monstracija ostvarenja izabranih 
profesionalnih i amaterskih ka
zališta za djecu kažu svoju riječ 
o tujestu i ulozi djeteta i njego
va scenskog doživljavanja i izra
za.

.1 .igo.ilav e n s k i festival djeteta 
nosioji kao osobitost ovoga gra
da ioš od 1958. godine. Od tada 
'" ’ ć smo so sastali šest puta. sva
ki niita nvjereniji u opravdanost 
ove jedinstvene manifestaciie, 
svijesni da su doživljavanja dje- 
tem. njegove kreativne moguć
nosti i emocionalni život toliki 
da jc notrebno temeljito, poste
peno i sistematski posvećivati 
onžniu poiedinim područjima es
tetskog odgoja dieteta.

Ove godin" područje našeg in
teresa je »Dijete i dramska lite
ratura.«

Poštovani gosti, drugarice i 
drugovi, po sedmi puta predaje
mo svoju brigu i ljubav našoj

P O S L J E D N J I  BROJ
OBJAŠNJENJE O PĆ IN S K E  K O N FE R E N C IJE  SSRN  

Š IB E N IK  POVODOM  PRE STAN K A U L A Ž E N J A  

»Š IB E N S K O G  L IS T A «

Odluka Općinske konferencije SSRN o prestanku izlaie- 
nja »Šibenskog lista« izazvala je negodovati je i različite ko
mentare kod izvjesnog broja građana. Zbog toga želimo na
šoj javnosti iznijeti činjenice kojima se Općinska konferen
cija rukovodila pri donošenju takve odluke.

Od početka izlaženja pa do danas »Šibenski l ist« se nije 
afirmirao u našoj javnosti i nije stekao širi krug čitalaca. 
Prema podacima Poslovnice »V jesnika« i poduzeća »štampa«, 
u posljednja tri mjeseca prodano je ukupno 2.290, a pretplat
nicima upućeno 6.584 primjerka lista. Iz prodaje je vraćeno 
4.226 primjeraka. Znači da je prosječna prodaja iznosila 190, 
a pretplata 547 primjeraka po broju. Od pretplatnika samo 
258 živi na području opčine, a u gradu Šibeniku svega 62.

U prošloj godini Općinska konferencija SSRN  dotirala 
je list sa 11,000.000 starih dinara, a u ovoj godini sa 13,800.000 
starih dinara.

Nema sumnje da su ti iznosi, s obzirom na istaknute po
datke i financijsko stanje naše općine, vrlo visoki.

Bivši Općinski odbor SSRN, njegov Izvršni odbor i Savjet 
redakcije »šibenskog lista« tdagali su napore da se stanje u 
listu popravi, međutim, rezultata nije bilo.

Općinska konferencija SSRN je na sjednici od 16. V I  ove 
godine, kad je donijela odluku o prestanku izlaženja »Š i 
benskog lista«, zadužila Izvršni odbor da razmotri moguć
nosti za poboljšanje informiranja građana putem »Slobodne 
Dalmacije« ili nekim drugim putem, na čemu se sada radi.

OPĆINSKA K O N fE R E N C IJ A  SSRN, Š IB E N IK

Obavještavamo sve svoje suradnike, čitaoce i pretplat
nike da je ovo posljednji b ro j »Šibenskog lista« i ujedno se 
najiskrenije zahvaljujemo svima onima koji su listu ostali 
vjerni za svo vrijeme njegova izlaženja.

N ije  nam ovoga puta lako napisati riječi hvale i priznanja 
onim građanima komune i Šibenčanima koji su marljivo, iz 
godine u godinu, pratili izlaženje lista, kompletirajući godiš
njake i pomažući redakciji da građane informira stručno i 
kvalitetno. Jer, oni su premnogo voljeli svoj grad, svoju ko
munu, pa i svoj list, da bi svaka takva riječ značila uproštenje 
i puku konvencionalnost.

Posljednji događaji u komuni bili su neumoljivi. List 
prestaje dalje izlazili. Ali, to ne znači da će građani biti pri
kraćeni u informacijama o svome kraju. Dapače, uvjereni 
smo da će Općinska konferencija SSRN iznaći načina i mo
gućnosti da vas informira bolje i svestranije. Uostalom, to je 
i bio njen zaključak prilikom ukidanja lista, a na to je oba
vezuje i Statut organizacije i Ustav SFRJ.

Redakcija lista ovoga puta posebno zahvaljuje na po
moći i razumijevanju onim našim građanima koji žive izvan 
područja komune ili u inozemstvu, a koji su pratili list od 
1952. godine do ovoga posljednjeg (771) broja, živo intere
sirajući se za sve promjene i društvene aktivnosti koje smo 
u komuni u tom vremenu imali.

Upravo s toga CLspekta grad i komuna Šibenik obavezni 
su da o promjenama na svom području upoznaju građane 
još intenzivnije i svestranije, učvrščujući kod njih saznanje 
o velikim poduhvatima i rezultatima što ih ova komuna, u 
okviru čitave socijalističke zajednice, ostvaruje.

Još jednom redakcija se najtoplije zahvaljuje svojim či 
taocima, suradnicima i vjernim pretplatnicima, kao i svim 
građanima komune koji su listu omogućavali da dođe do in
formacija i objašnjenja.

REDAKCIJA

djeci sa željom da kod naših 
mladih pokoljenja razvijemo o- 
sjećaj za sve što je lijepo, dobro 
i snažno, svijesni da se naša sna
ga krije u mladosti njihove lju
bavi. Sretni smo što je radost 
pratilac njihova djetinjstva. No, 
i u isto vrijeme svijesni smo i 
činjenice da je u ovom momentu 
tisućama nevine djece prekinuto 
sretno djetinjstvo. Suosjećamo 
sa njima i naše će misli i za vri
jeme Festivala biti uperene pre
ma djeci Srednjeg Istoka i dale
kog Vijetnama.

Drugarice i drugovi, otvarajući 
ovogodišnji V II festival djeteta, 
izražavam želju i organizatora i 
glada domaćina da on bude dalj
nji prilog našoj brizi, nadama i 
očekivanjima upućenim najmla
đima.

I na kraju, zahvaljujući svim 
učesnicima i svima onima koji 
su na bilo koji način sudjelovali 
u pripremnom dijelu, proglaša

vam V II festival djeteta otvore
nim.

Š t a  p r e d v i đ a  p r o g r a m  S S R IM  

u  n a r e d n e  d v i j e  g o d in e
Preko Izvršnog odbora, sekcija, komisija i koordinacionih 

tijela koji djeluju pri Općinskoj konferenciji Socijalističkog 
saveza, predviđeno je da se u dvogodišnjem programu reali
ziraju različite akcije.

Osim koordiniranih akcija SSRN sa drugim društveno - p>oli- 
tičkim organizacijama, posebno će se voditi računa o aktiv
nostima omladine, i to kroz pokretanje inicijativa za dobro
voljne radove, zatim o prikupljanju samodoprinosa za uređe
nje naselja, za podizanje zelenih površina i sportskih objekata, 
te za uređivanje ulica i trgova.

Zbog uspješnijeg funkcionira
nja skupštinskog mehanizma, 
poduzimat će se slijedeće akci
je:

— uz distanciranje uprave od 
skupštinskog mehanizma, pro
voditi efikasnije mjere kako bi 
Skupština općine, postala naj
autoritativniji organ samoupra
vljanja,

— izboriti se da pojedina vi- 
eća Skupštine općine djeluju na 
temelju dugoročnije politike, s 
tim da se donese perspektivni 
plan razvoja pojedinih oblasti i

— inzistirati na čvršćoj vezi 
između zastupnika i birača, a 
posebno da zastupnici upozna- 
naju Općinsku konferenciju i 
birače o svome radu.

Mjesnim zajednicama dato je 
centralno mjesto u programu. 
U tom smislu organizirat će se 
akcije radi stvaranja povoljnih 
uvjeta za daljnji komunalni raz
voj cijelog našeg područja. S 
tim u vezi potrebno je formira
ti mjesne zajednice svugdje on
dje gdje za to postoje objektiv
ne mogućnosti. Uz smjelije 
prenošenje kompetencija i te 
kućih zadataka na mjesne za

jednice, neophodno je pristupi
ti financiranju programa til? 
institucija.

Na planu kulture i prosvjete 
program predviđa organiziranje 
rasprava o problemima kultur
ne djelatnosti i amaterizma, s 
posebnim osvrtom na mjere ko
je će se poduzeti da bi se lik
vidirala nepismenost.

Pored aktivnijeg praćenja 
aktuelnih problema s podru
čja trgovine, ugostiteljstva, tu
rizma, zdravstvene zaštite i fi
zičke kulture stanovništva. Izvr
šni odbor i pomoćna tijela Op
ćinske konferencije razmotrit 
će i pripreme za proslavu 50- 
godišnjice Oktobarske revoluci
je i 25 - godišnjice Primorske 
čete, radit će i na sakupljanju 
priloga za narod Vijetnama i 
narade arapskih zemalja, koji 
su pretrpjeli štetu n.kon izra
elske agresije.

U dvogodišnjem programu 
posebno mjesto zauzima pravo
dobno informiranje građana o 
međunarodnoj situaciji, te pro
blemi o poboljšanju društveno- 
-socijalnog položaja boraca na- 
rodnooslobodLlačkog rata. ( j )

Pobolišnno zdroustuenn zaštitu radnika u TLN
Prošlo je skoro dvije godine 

otkako se Zdravstvena stanica 
Tvornice lakih metala »Boris 
Kidrič« odvijala od Medicinskog 
centra i postala samostalna rad
na zajednica. U tom relativno 
kratkom vremenu Zdravstvena 
stanica, koja ima tri liječnika, 
zhbara, protetičara, više medi
cinskih sestara i bolničarki, uči
nila je mnogo na poboljšanju 
zdravstvene zaštite radnika naj
većeg šibenskog radnog kolekti
va. Izvršila je sistematske pre
glede tvorničkih radnika, pre
glede radnika koji rade na rad
nim mjestima profesionalno u- 
groženih industrijskom bukom, 
cijepljenje protiv gripe, redovno 
vrši kontrolu osoblja zaposlenog 
u restoranu društvene prehrane 
— posebno higijene rada resto
rana. Pored toga osoblje Zdrav
stvene stanice svaki dan pregle
da oko stotinu pacijenata. Broj 
dana bolovanja je znatno sma
njen.

U smislu poboljšanja zdrav
stvene zaštite stanica je nedav

no uvela popodnevno i noćno de
žurstvo, te kućnu posjetu. U tu 
svrhu su nabavljena nova kola 
koja omogućuju brzu interven
ciju liječničke pomoći radnicima 
i članovima njihovih porodica.

— Na kurativnom polju obim 
rada se nije znatno proširio, ia
ko se nastojalo nešto više učiniti 
uvođenjem specijalističko - kon- 
zultativnih ordinacija u Zdrav
stvenoj stanici. Potpun uspjeh 
je izostao zbog toga što Zdrav
stvena stanica nije naišla na ve
će razumijevanje kod Medicin
skog centra u Šibeniku, — rekao 
nam je dr. Ante Zorić, ravnatelj 
Zdravstvene stanice.

Pored dosadašnje aktivnosti 
Zdravstvena stanica će veliku 
pažnju usmjeriti u pravcu zdrav
stvenog prosvjećivanja radnika i 
članova njihovih obitelji. Tako
đer se razmišlja o prostornom 
problemu Zdravstvene stanice s 
obzirom na nagovješteno pove
ćanje proizvodnih kapaciteta u 
Tvornici lakih metala »Boris Ki
drič«.

Živko Petković

S E D M I F E S T IV A L  
D J E T E T A



VODIČKI TURIZAM U OVOGODIŠNJOJ SEZONI

Nalet na čelnu
•  •

p o z i c i j u
Dok sc mnoga tmisiiOka mjesta na šibenskom pocirućjii žale na mali broj turista, u Vodicama su turisički radnici 

prilično zadovoljni: odmarališta su dobrim dijelom popunjena, u kućnoj radjnosti ima dosta domaćih i stranih gostiju, a po 
ćele su stizati i grupe ćehoslor ačkih turista.

Znatan porast piometa bilježi u Vodicama i »Rivijerin« hotel »Imperijal«. Upravo je ovih dana ispraćena grupa engle
skih turista, koji su ovdje ljetovali 15 dana, a \eć dolaze tiove grupe i novi moto-turisti.

Nesumnjivo je da su Vcidice bile jedan od pionjra posli
jeratnog turizma na području Šibenika i da su čitav niz godina 
držale primat u turističkom prometu, iz sezone u sezonu bilje
žeći nove i nove rekorde u bro ju posjetilaca i noćenja.

Međutim, kapaciteti su s \ remenom postali prezasićeni, a 
usluge više nisu odgovarale ni\ou potreba. To se, na neki na
čin, »osvetilo« Vodicama i u toku prošle turističke sezone, ka
da je zabilježen osjetan pad prometa u odnosu na prethodne 
godine.

Možda je taj pad došao ne
očekivano, možda je iznenadio 
i one koji .su u pogledu Vodica 
uvijek bili optimisti? No, činje
nica je da je gubitak stvoren i 
da je bio dosta uočljiv.

Šta je, dakle, bilo to što je 
gosta odvuklo od vodičkih pla
ža? Jesu li posjetioci, »zasićeni« 
Vodicama, krenuli u otkrivanje 
novih kutaka za odmor?

. RAD, A NE SASTANĆEN.IA

Mještani se nisu dali smesti 
Sjeli su i razmišljali o svim 
uzrocima i o svemu što je tre
balo otkloniti ili učiniti.

Prošle jeseni, z.icme i pro
ljeća mnogo su više RADILI ne
go sjedili na sastancima i dogo
vorima. To je dalo nesumnjive 
rezulate.

dok su Vodičani kopali kanale, 
asfaltirali ulice, gradili novo i 
elot jerivali staro.

Kad sc danas ude u Vodice i 
kad sc pomnjivo razgledaju u- 
lice, plaže, borici, park. Polja
na, obala i pristanište, vidi se 
da su Vodice ipak nešto drugo 
t'd onoga kakve su bile piošlih 
godina.

MNOGO NOVIH STVARI
Restaurirana je stara »Koza

ra«, koja sada pnjža izgled mo 
dernog i autentićno - dalmatin
skog restorana, punog svježine, 
dok sc restoran »Borik« jedva 
može i prepoznati: izgrađene 
su nove terase sa svodovima i 
fugiranim kamenom, povećani 
kapaciteti, a udobnost i funk
cionalnost objekata je savrše
na.

teljskim objektima personal je 
besprijekorno odjeven, dok su 
usluge daleko bolje.

»IMPERIJAL« JE SASVIM
DRUKČIJI
Posebno treba istaći kvalitet 

novog hotela »Imperijal«, koji 
jc ovoga ljeta sasvim nešto drugo 
nego štoi jie hio u prvoj i drugoj 
godini svoga postojanja. Najve
ću pohvalu zaslužuje hotelska 
plaža s velikim pristaništem, 
motornim čamcima i kabinama- 
-svlačionicama.

Aperitiv - bar, restoran i pro
strana terasa privlače u večer
njim satima brojne posjetioce.

Okoliš jc uređen i sve više o- 
stavlja utisak pažljivo njego
vanog kompleksa.

U Vodicima kažu da i pored 
svega toga nisu sa.svim zado
voljni, te ističu da ih još čeka
ju važni poslovi na dijelu oba
le ispred autobusne stanice, na 
samoj autobusnoj stanici, te as- 
faltiranje prostora pred ško
lom, uređenje igrališta za golf 
na plaži, i tako dalje.

Ipak, nema sumnje da će Vo
dič ponovo zauzeti čelnu pozici
ju na rang-list turističkih mje
sta šibenskog obalnog podru
čja.

Tekst i snimci: J. čelar

ODMARALIŠTE I U PRVIC-LUCI

opremu stanova namijenjenih 
gostima.

U toku ove sezone iz Vodica 
se gotovo svakoga dana može 
poći i na neki izlet. Tabla sa

cjenikom, na domaćem i stra
nim jezicima, istaknuta jc u 
restoranu »Kozara«. Brod ili au
tobus uvijek su spremni. Osim 
toga, u svim vodičkim ugosti-

U osvrtu na protekle izbore

PRVO NA OTOK
Dok su gotovo sva mjesta u priobalnom pojasu i na oto

cima kako-tako riješila problem opskrbe i smještaja gostiju u 
vrijeme turističke sezone, otok Prvić ostajao jc nekako po 
sirani — sa svim tim neriješenim pitanjima.

Turističke organizacije ulagale su velike napore da sc i 
laj otok upiše u turističke karte i da se i na njemu boravak 
gostiju učini udobnim.

... .

Trebalo je vidjeli Vodice u pos
ljednjoj »mrtvoj« ilezoni. Za 
stanovnike toga mjesta ona je 
bila sve, samo ne »mrtva«, jer 
jc čitavo mjesto bilo kao radni 
mravinjak, u kojem se danima 
ladilo od jutra do mraka.

Pioniri, omladina, prosvjetni 
radnici, težaci, službenici, rad
nici, svi su oni u svoje slobod
no vrijeme izlazili na ulice da 
pomognu. Zadruga (sada već 
poduzeće »Vodićanka«) pomaga
la je ljudima oko uređenja vla
stitih dvorišta, kuća i okućnica.

Popločan je i čitav obalni 
pojas od Plave plaže do odma
rališta »Lovinčić«, te do »Bori
ka« i »Tempa«. Asfaltirano je i 
nekoliko ulica, a plaže su pot
puno uređene, sa suncobranima 
i tuševima.

Nismo zavirivali i u stanove i 
sobe, ali smo uvjereni da su 
mnoge od njih promijenile svoj 
izgled i da sada pružaju veću 
tidobnost, jer su Vodičani u to
ku prošle godine uložili čelrdc- 
setak milijuna starih dinara za

-tehničke
slabosti

u osvrtu na protekle izbore za polovinu sastava svih vijeća 
Skupštine općine Šibenik istaknulo jc, među ostalim, da je prediz- 
borna političku aktivnod', počela )iola godine prije izbora, i to or
ganiziranjem skupova s predsjednicima mjesnih organizacija i po
družnica SSRN, te sa sekretarima osnovnih organizacija SK. 
Cjelokupna izborna akcija podijeljena jc u tri faze: pretkandi- 
diranje, potvrđivanje predloženih kandidata i izbori.

Međutim, sve je ostajalo po 
starome i Prvić rrfkako đa se 
uključi u turizam, iako na nje
mu postoje i te kako povoljni 
uvjeti.

Ali, ove godine učinjena je 
prekretnica i Prvdć je već u 
stanju da primi goste iz unu- 
tiašnjosti naše zemlje. U Prvić- 
-Luci otvoren jc pr\d turistički 
objekt — odmaralište »Kanji- 
ža«, koje raspolaže sa 38 ležaja 
u dvokrevetnim i trokrevetnim 
sobama, te sa moderno uređe
nim restoranom kapaciteta 151) 
obroka, zatim sanitarnim čvo
rom i toplom i hladnom vo
dom.

Prije nekoliko mjeseci zapo
čela je i adapcija jedne zgrade 
na obali, u što su utrošena znat

na sredstva. U njoj će dnevni 
pansion koštati 3 tisuće starih 
dinara. U restoranu će se sva
kodnevno moći dobiti dalma
tinski specijaliteti, te meso i 
riba na žaru. Ovaj objekt dobro 
će poslužiti i kao izletište Ši
benčana, Vodičana i stanovni
ka okolnih otoka.
Sa izgradnjom ovog odmarališta, 

konačno je riješeno pitanje ops
krbe i srriještaja gostiju i na 
ovom otoku, koji je bio izvan 
domašaja turista. Mjesto jc 
elektrificirano, posjeduje po
štu i zdravstvenu stanicu, pa 
prema lome ima sve uvjete za 
prijem većeg broja turista koji 
žele svoj godišnji odmor pro
vesti na otoku, ( j )

Pretkan d i dacion i m skupovima 
prethodio je sastanak Politič
kog aktiva šibenske komune, na 
kojem su, uz raspravu o pro
blemima i narednim zadacima 
Skupštine općine, utvrđeni kri
teriji za isticanje kandidata. 
Od ukupno 96 održanih prel- 
kandidacionih skupova, za Op
ćinsko vijeće organizirano je 
54, a 42 skupa za vijeća radnih 
zajednica.

Tim skupovima prisustvovalo

je 12 tisuća građana, dok jc za 
80 odborničkih mjesta istaknut 
231 odbornički kandidat.

U diskusijama o radu Skup 
štine općine posebno su istak
nuti problemi na relaciji Skup
ština — birač. Pri tom jc kon
statirano da organi Skupštine 
prije donošenja odluka ne kon
zultiraju birača i da sc o pri
jedlozima i zahtjevima birača 
ne vodi dovoljno računa. Na 
skupovima u Šibeniku domini
rala su pitanja iz oblasti trgo
vine, školstva, zdravstva i zapo
šljavanja, a u .selima se najviše 
raspravljalo o položaju poljo 
privrede, te o ulozi zadruga na 
unapređenju ove grane privre
de.

Na kandidacionim zborovima 
centralno mjesto zauzela je 
lasprava o Društvenom planu i 
budžetu općine za 1967. godinu, 
a naročito problemi koji će se 
pojaviti u vezi s financiranjem 
diTištvenih službi. Na zborovima 
birača predloženo je 225 kandi 
data, od kojih jc prihvaćeno 
177. Gotovo u svakoj izbornoj 
jedinici predloženo je po dva i 
više kandidata.

1 na proteklim izborima po
javile su se neke organizaciono- 
tehničke slabosti, koje su se 
očitovale u nesređenim birač
kim spiskovima. U mnogima od 
njih registrirane su osobe koje 
su davno iselile sa ovog podru
čja ili koje su iz jednoga grad
skog rejona preselile u diugi. 
Isto tako, izvjestan broj birača 
u nekim izbornim jedinicama 
uopće nije bio upisan, što je 
svakako pravilo teškoće onima 
koji su bili angažirani u radu 
biračkih odbora, (j )

U Adriaticu“ 
i zimi

Otvoren je i hotel »Adriatic I I «  u Primoštemi, koji je prošlih da 
na primio prve goste. Hotel ima najvišu klasu na području od Splita 
do Crikvenice, ali će u prvo vrijeme raditi kao hotel B-kategorijc, 
jer još nije dovršen restora i bazen za kupanje.

Primoštenski hotel »Adriatic 
II« raspolaže sa 332 kreveta, u 
veoma konfornim jednokrevet
nim i dvokrevetnim sobama i a- 
parlmanima. Svaka soba ima ku
patilo, telefon i pogled na more, 
a ugrađeno je i centralno grija
nje, te klima-urečtaji.

Izgradnja hotela stajala je o- 
ko milijardu i 700 milijuna sta
rih dinara. Sve građevinske ra
dove izvela je »Izgradnja«.

Hotel je prvenstveno namije

njen inozemnim gsotima, koji sc 
sve više interesiraju za Primo- 
šten, osobito otkad sc saznalo 
da on ima pogodniju klimu čak 
i od hvarske.

Budući da novi hotel posjedu- 
ie i centralno grijanje i klima- 
-Liređajc, a na redu je i izgrad
nja bazena za kupanje (s toplom 
i hladnom vodom), to primo
štenski turistički radnici namje
ravaju u buduće unapređivali — 
i zimski turizam! (B)

Na »Slanici« u Murteru bilo 
je prošle nedjelje mnoštvo stra
nih turista, kampista, izletnika 
i mještana, gotovo rekordan 
broj. '

No, moglo sc primijetilii da na 
plaži nema nikakvih uređaja i da
saka za sunčanjc, te da je sa
ma plaža prilično neuredna, 
neočišćena i puna kamenja.

Ako sc s mnogih strana čuju 
hvale da jc »Slanica« jedna od 
najljepših plaža srednjeg Ja
drana, onda bi nešto trebalo 
učiniti da sc na takvom glasu 
i održi.

Da budemo jasni, ne radi sc 
o tome da bi trebalo tko zna 
koliko radne snage koja bi tu 
»trošila« toliko i toliko radnih 
sati, nego o tome da bi se pla
ža, tako reći, mogla urediti u 
jedno jedino predvečerje, i mo
žda još jedno jutro, kada kupa
ča nema.

Ovako, ona izgleda kao zabo
ravljena i prepuštena kupačima, 
da se oni brinu o tome — da 
neki kamen uklone.

* J. č.



JUGOSLAVENSKI FESTIVAL DJETETA

intenzivan 
negn deklarativan

Bez velikog sjaja i hlještavila Šibenik je i p j  sedmi put šimni otvorio vrata svoga tradicio
nalnog gostoprimstva: tta slikovitom starinskom trgti između kaiedrale i Gradske vijećnice počela 
je 24. liptija iiveee zavr.šita sntoira jednogodi.šnje aktivitosti otniailinskili I dječjih dramskih grupa 
i kazališta mladih iz svih kiilitirnih centara naše zemlje.

Došli sn i ugledni stnićnjaci. ilramski tntijelnici, ktijiz.evnici, pedagozi, psiholozi i kritičari, svi 
oni koji kod tnladih razvijaju trajtie umjetničke vrijedtiosti i osjećaje za .sre ono što je lijepo, stiaž- 
no i plcmetiito.

Nitko od njih i tie potnišlja, kao što je običaj tta drugim lestivalinia, ila osvoji prvo mjesto, 
prvu nagradu, zlattii pehar, zlatne ključeve, ptice ili paltne. Takvih »gladijatora« ovdje nema, niti 
ih je ikad bilo.

BEZ BAKLJADA I ZDRAVICA

Sedmi jugoslavenski festival djeteta u Šibeniku 
oglasile su fanfare. Odmali zatim potlignuta je na 
balkonu gradske vijećnice festivalska zastava, sim
bol ljepote i stvaralašt\’a mladili Jugoslavena. Ne
koliko pozdravnih riječi i želja za ugodan boravak 
stotina pridošlih gostiju i mladih iz.\ođaea — bilo 
je sve što je prethodilo ovom defileju dostignuća.

Nije bilo vatrometa i bakljada, bućnih ceremo
nijala, prijema i zdravica, jer tu šibenskom fe
stivalu, jedinoj jugoslavenskoj tribini za estetski 
odgoj mladih, i ne pristaje.

Zahvaljujući upravo tome, Festi\al se i uspio 
održati, dok su u isto vrijeme neslavno propali 
mnogi drugi, »veliki i mali, sjajni i i'askošni, skro
mni i rasipni, potrebni i nepoti'ebni. bučni i irupu- 
larni festivali u našoj zemlji« — kako je netko za
pisao.

Sedam godina kontinuiranog rada, sa stotinama 
referata i koreferata, sa desetinama lutkarskih pre
dstava i »živih scena«, s nastupima pjevačkih zbo
rova i orkestara, folklornih i baletnih grupa, s \e- 
ćerima kratkih dječjih filmota i filmova za djecu, 
sa izložbama crteža i knjiga namijenjenih mladima, 
sa brojnim seminarima i objavljenim vlastitim pu
blikacijama, pa čak i revijom dječjeg odijevanja 

to je ono čime se Jugoslavenski festi\al djeteta 
u Šibeniku ponosi. »Većina drugih festivala, da su 

. imali bar približan uspjeh, praznovali bi banketi
ma i nabrajanjima dosadašnjii"' rczubala«.

dosta pooštren, te nastupaju samo najbolji, i to: 
redakcija »Susreti četvrtkom« iz, Beograda sa scen
skim prikazom narodnih iimot\'orina pod naslovom 
»Ako neće Neeo, ono hoće lloćo« od B. Timotiie- 
\ ića. Pionirsko pozorište iz. Sarajeva komadom »Do 
posljednjeg šaha« od Ljubiše Đokića, dječje kaza
lište »Titovi mornari« iz Splita sa »Vitezom stra
ha«, također od Lj. Đokića, Teater freundschaft 
(»Kazalište prijateljstva«) iz. Berlina (DDR) muzi- 
kalom »kako \am drago ili brodolomci iz. Ilirije« 
od \’J. Shakespearea i G. Deicke, Mladinsko gleda- 
lišee iz Ljubljane sa djelom »Razbojniki iz Karde- 
momme« od T. Egnerti, Kazalište lutaka iz Zadra 
sa Urbanovim djelom »Svjetloplavi Petar«, Beo
gradsko pozorište lutaka sa »Dož,i\ljajima mačka 
Toše« od B. Copića, Zagrebačko kazalište mladih 
sa Radovićerim djelom »Kapetan Džon Piplfoks«, 
Pozorište lutakti iz Niša (sa istim djelom Dušana 
Rado\'ića), Pionirski dom iz Ljubljane s komadom 
»Račka« od .\. Greneto\a — T. Gurevićeva i Pozo
rište lutaka iz .Mostara djelom »Bajka iz kulera« 
od češkog pisca Jana Vladislava.

Osim toga. u Šibeniku za vrijeme festivalskih 
dana borave slijedeći dječji itisci: Tone Pavček i 
Franee Be\k iz Ljubljane, Gustav Krklec i Ratko 
Z\iko iz Zagreba, .Miroslav Antić iz .Novog sada i 
Mića Danojlić, Duško Rtidović, Dragan Lukić, Lju- 
biša Dokić, Anđelko Ristić, i dr Slobodan Markovie 
iz Beograda, koji učesl\uju u susretima djece i pi
saca.

NOVE INICIJATIVE FESTIVALA

Ovdje na to nitko ne pomislia, jer su ljudi koji 
su došli u Šibenik oduševljeni \ec samim svojim 
umjetničkim pozivom, zaljubljeni u svoj zanat i 
dobronamjerni u svojim htijenjima, a glavna irn 
je briga da što više razvijaju estetski odgoj među 
mladima i da se brinu o stimuliranju pisaca, kom
pozitora i drugih umjetničkih stvaralaca — da pišu 
za mlade. Potlilaženje jeftinim efektimti, neukusu 
roditelja i kiču — gotovo je potpuno isključeno, 
jer se to lako zapazi i oštro osuđuje.

OD »ANONIMNOSTI« DO INTERNACIONALIZMA

Prvi jugoslavenski festival djeteta održan je u 
Šibeniku 1958. godine. Zamisao o njegovu održava
nju potekla je u društvu »Naša djeca«, a jtokrenuo 
ju je slikar i likovni pedagog Josip Roca. Već te 
godine okupilo se u Šibeniku više dječjih i omla
dinskih kazališta i dramskih grupa, omladinskih 
zborova i likovnih umjetnika. Organizirane su i 
izložbe, prikazivani dijafilmovi i revije suvremenog 
dječjeg odijevanja. Slično je bilo i na slijedećem 
festivalu.

Ali, već tada se uvidjelo da »svašlarenje« nije 
dobro i da se »od šume neće vidjeti drveće«, te je 
odlučeno da se festival specijalizira, ti. da se svake 
godine odredi druga tema i njoj podredi i posveti 
aktivnost. Treće godine sadržaj je bio diukčiji. 
Radilo se samo na jednu temu: »Dijete i scenski 
izraz«. Četvrti festival odvijao se u znaku lutkara, 
njihovih predstava i problema. Peti je, može se 
reći, potpuno »izvukao« ovu tribinu iz, anonimno
sti, jer je festivalu prisust\ ovao ogroman broj emi
nentnih stručnjaka iz gotovo svih naših središta. 
Tema »Dijete, muzika i pokret« privukla je i novi
nare, pa čak i strane. Osim loga, festi\al je sve 
više postajao internacionalni, jer su mu prisustvo
vali i Cchoslovaci i Poljaci.

Šesti festival, koji se odvijao u znaku teme »Ra- 
dio-televizija za djecu«, značio je posljednji »ob
račun« sa samim sobom i javmošću, jer su sumnje 
da se u Šibeniku ljetuje, a ne i radi, potpuno ne
stale. Dvadesetak izvedaba i mnoštvo polemičkih 
rasprava i stručnih analiza, u samo devet dana, 
pokazali su da festival ima pravi radni karakter i 
veoma ozbiljni kulturni cilj. Nije se gledalo ni na 
vrućinu i znoj ili na užareno sunce na sivim kame
nim zidovima. Jer, festival je »iznutra bio mnogo 
više intenzivan nego izvana — deklarativan!«

SMOTRA JEDNOGODIŠNJIH DOSTIGNUĆA

Ovogodišnjih desetak dana u Šibeniku sinteza 
je svega onoga što su mladi uvježbali, stvorili i 
kreirali — u toku čitave prošle godine! Kriterij je

t i  #  ;

' .i

Prvo takmičenje djece u crtanju na pločniku

NAGRADA III OSNOVNOJ
Prvi iHit u Šibeniku, uoči otvaranja \d I festivala djeteta, održa

no je na Poljtini maršala Tita takmičenje djece osno\nili škola u cr
tanju na pločniku. Za pola sala ekipe od tri crtaća nacrtale su ukup
no 16 kompozicija.

Tematika tih crteža bila je 
razno\ rsna. ali su prev ladavali 
likovi iz dječjih priča, NOB-e i 
jni iz sadašnje ere, iz doba rake
ta i svemirskih letova.

.Među takmičarima je bilo do
sta daro\itih crtača. Njihove 
kompozicije i tehnika odskakale 
su od dječjeg prosjeka na tom 
polju izraza.

Žili je pri ocjenjivanju nagra
dio 5 kompozicija. Prva nagrada, 
komplet knjiga za učeničku bi
blioteku, pripala je kompoziciji 
»Pinocehio rncelu lutkama«.

Autori toga crteža bili su Kata
rina .Mihotić, Jadranka Baić i 
\'esna VTikšić, učenice V-c raz

reda III osnovne škole u Šibeni
ku.

Ocjenjujući tu kompoziciju, 
žiri je zaključio da ona najviše 
odgovara tematici VII festivala 
djeteta, koji radi na temu »Dije
te i dramska literatura«. Osini 
toga, odlučeno je da se crtež »Pi
nocehio među lutkama« prikaže 
na prvoj strani publikacije o 
\'II jugoslavenskom festivalu 
djeteta.

J.C.

Nije slučajnost što je oi'ogodišnji Festival dje
teta uzeo radnu temu »Dijete i tlrtimska literatura«, 
jer je još na Petom lesli\alu konstatirano da tre
ba podizati kialilet rada u školskim scenama, u 
kojim:i imamo najmasoinije učešće u scenskom 
izrazu, i objedinja\ali dramsku, likovnu, muzičku 
i bale'nu akti\nost. Naime, tada je rečeno da ne- 
do:slaje kadra, te da treba zainteresirati dramske 
umjeinike, kazališne akademije i naše pisce da 
\iše pišu za djecu, a liloz.ofske lakullete da putem 
posebnih kolegija obrazuju nastavni kadar za rad 
sa dramskim seenamti. Osim toga, predloženo je 
da se otiore metodski centri u većim gradovima 
i ljetne škole za rukovotlioce dramskih grupa i 
aktiviste u lanškolskim organizacijama i omladin
skim domoiima kulture. Seminari, savjetovanja i 
izdaianje ]iriručne literature poslali bi tada češći 
oblici rada. Ovogodišnji Fcsliial djeteta upravo 
ispunjava jednu od tih uloga: daje pregled onoga 
što je dosad postignuto i inicira daljnje aktivnosti, 
bez malih »z\ijezda«, prvih mjesta i pobjednik:i.

S\e se odi'ija smireno i smišljeno, kao što jc lo 
i dosad bilo. A ono što je u svome osvrtu na Peti 
feslii’al djeteta napisala Mafra Gagliardi (»Sehe- 
dario«, srpan j-kolo\oz 1965), u neku je ruku karak
teristično i za o\'aj fesiii'al: »Ta smotra — koja je 
ekspresii'iie lorme po duhu srodnije Slavenima, 
kao što su muzika, mimika i balet, povezala s dje
čjim si'ijetom — bila je iznad si'ega inleresantnti, 
jer je iznoseći no\e izražajne forme i originalnu 
tehniku, oI\orila no\e mogućnosti na polju omla
dinske scene... .Neke škole u Jugoslaiiji h.tjele su 
pokazani ktd\o je moguće povratili djetetu smisao 
za onaj instinktiini iziaz, koji se može definirati 
kao »goior tiielom< , a uz to pomoći mu da pono\o 
otkrije izražajnu formu koja nadilazi riječ da bi se j 
što bolje uskladila s muzičkim ritmom«.

S\ A DJECA TREBA DA SE RADUJU______________

Ljubljanski režisei' Janez V'rhunc govorio je ta- | 
da o oslobađanju mladog čovjeka od svih psihokt- j 
ških i drugih teškoća, ističući da on i u tim godi- | 
namti može sebe izraziti u s\ijetu kao misaono 
biće, a ne kao biološki ili psihološki fenomen. 
Os\fćući se na rad ljubljanske grupe koja je uče- 
st\'o\ala na festi\alu, rekao je da je to bio »sukob, 
neprekidni sukob od početka do kraja i neprekidni 
boj za vlastiti izraz... S\aka od tih djevojaka je 
apsolutno inzislirala na tome da sebe izrazi u olš- 
\iru svojih mogućnosti i ni jedna od njih nije pri- | 
stala na to da prima neke savjete, neke psihološke j 
\arijacije. To nije zasluga ni moja, pa na kraju ' 
ni ove djece, \eć je zasluga ovog rada na izraznom  ̂
plesu . . .« I

Eto, to je smisao: ot\aranje dječje ličnosti pot- 
punom izražavanju, sa s\irn ne\inim porivima ži- | 
vosti i težnjama mladalašlva, što autoritativni sla- \ 
ri svijet čestu zna itriječiti i prisiljavali mlade da . 
jedan dio svoga žvota maskiraju, zaboravljajući | 
da tada laž. postaje jedan oblik obrane. '

Sedmi jugoslavenski festival djeteta, koji još 1 
traje, nosi ujtravo takvu poruku: »sva djeca treba ' 
da se raduju i /.a njih treba naći zgodnu formu | 
igre da bi u njoj uživala. I na kraju, ne treba za- ] 
boraviti da se ovdje radi o kazalištu i da djeca j 
neće gledati svoje vršnjake ukoliko oni znaju kao 
i mala publika, (ini na pozornici moraju znati neštr 
više«.

Josip Crbelja

SOVJETSKI 
UMJETNICI 
na Festivalu

Prvi put na Festivalu djeteta 
u Šibeniku boravi i grupa od 13 
umjetnika iz Sovjetskog Save
za, među kojima se nalazi i ne
koliko istaknutih ličnosti.

U oblasti estetskog rada s 
omladinom naročito značajne 
rezultate postigli su I. R. Stok- 
band, glavni režiser kazališta 
iz Krasnojarska, \'. S. Fritl- 
man, glavmi režiser omladin
skog kazališta iz Moskve, V. G. 
Gorjelov, zaslužni umjetnik 
RSFSR, I. S, Ungurjanu, glavmi

režiser i glumac iz moldavskog 
kazališta »Jutarnja zvijezda«, I. 
A. Kogan, direktor omladinskog 
kazališta iz Moskve, kazališni 
kritičar I. D. Sjegedi, i drugi.

Upitani da iznesu svoje prve 
utiske iz našega grada, odgovo
rili su da im se neobično sviđa 
amfiteatralni položaj grada, ra
spoređen uz uske i strme ulice, 
što je kod njih rijetkost. Sta
rom arhitekurom, umjetničkim 
građevinama i nizom zanimlji

vih detalja posebno su zadiv
ljeni.

— Sve je lijepo — rekli su 
nam — počevši od prijema i 
srdačnog dočeka u vašem gra
du pa do muzike na orguljama, 
što smo slušali u katedrali, i do 
prekrasne »Jadrije«.

Na kraju smo saznali da nije- 
jedan od 13 .sovjetskih umjetni
ka nije dosad bio na Jadranu, 
pa ni u Šibeniku.

J. G.

FESTIVALSK[
V I J E S T I

Ovogodišnjem festivalu djete

ta siKljeluju kao promatrači pe

toro dječaka i d jevojčica koje je 

uprava Festivala nagradila za u- 

spješno učestvovanje u natječa

ju emisije Rtitlio - Zagreba »Za

gonetni mikrofon«. To su Mari

jan Butko iz, Goliibovca, Jasenka 

Petračić iz. Petrinje, Dubravko 

Cop iz Zagreba, te .Marijan i 

Zvonko Rožmarić, također iz Za

greba.

Na mitingu itoezije koji će se 
održali 27. o.m. svoje radove či
tat će naši istaknuti dječji pisci, 
medu kojima Gusltiv Krkicc, To
ne Pavček. Dragan Lukić, .Miro
slav .Antić, .Mića Danojlić, Ljiibi- 
ša Dokić, Ratko Zvrko i drtigi.

Za vrijeme održavanja Festi
vala izlazi posebni bilten u ko
jem se- osim informacija i dru
gih aktuelnosti, donose dvije in
teresantne rubrike, i to »Upoz
najte naš grad« i »Turistički vo
dič«. Urednik je biltena .Nikica 
■Marinković, šibenski dopisnik 
»Slobodne Dalmacije«.

Predsjednik Skupštine općine 
Šibenik Ciril Milutin priredio je 
u Gradskoj vijećnici prijem za 
ansambl Kazališta prijateljstva 
iz. Istočnog Berlina kojeg pred
vodi Ilse Rosenberg, itendant 
ove institucije. Prijemu su tako
đer prisustv'ovali predstavnicj 
dtiišiveno - političkih organiza
cija šibenske općine.

Festival djeteta posjetio je Ju
re Bilić, sekretar Kotarskog ko
miteta SKII Split koji je vodio 
rtizgovor s članovima Festival
skog vi jeća, a zatim je prisustv'o- 
vao predstavi splitskog kazališta 
»Titovi mornari« koje je u režiji 
Save Komnenovića izvelo igru 
za djecu u četiri čina »Vitez stra
ha« Ljubiše Đokića. ( j )
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PO VIJE ST  Š IB E N SK O G  ŠKOLSTVA (5)

KOLEDŽ U ŠIBENIKU
O postojanju Koledža u Šibeniku ima iscrpnih podataka, 

rako doznajenio da su 6. rujna 1821. goditte učenici Koledža, 
kojim je upravljao dott Ivan Lubin, pred roditeljinia i osta- 
lom piiblikont iz Šibenika imali neku vrstu javnih ispita i 
provjeravanja znanja stečenih u toku školske ttastave.

Iz dokumenata se vidi da su se u šibenskom Koledžu pre
davali slijedeći predttteti: vjeronauk, retorika, talijanski, lati
nski, poezija, prosodija, starhte, prevođenje latinskih pisaca, 
zemljopis, te biblijska i rimska povijest.

Koledž je pohađalo dvadesetak učenika, međti ostalima i 
Antun i Aiigiistin Carminati, Beneđikt Frari, Jakov Marti- 
nović, Antun i Toma Meneghello, Donat Pekić, Vicko Rositti. 
Spiriđon Dalben, Frano Dešković, Julije Matazini, Jakov Sti- 
pančić, Paskval Venturin, Andrija Giiitnlija, Antun Mattiazzi, 
don Frane Matulić, Paskval Mileta, Antun Semonić, don Stje 
pan Škarica, don Ivo Belamarić, Roko Makale i dott Jerolim  
Stttina.

Rad Koledža u Sibenikti bio je prekintit najvjerovatnije 
godinu dana kasnije, kada je relormnim  zahtjevom iz 1823. go
dine trebalo reorganizirati školstvo u cije lo j Dalmaciji, pa 
prema tome i u Šibeniku.

No, pored Koledža, u Šibeniku je u prvont desetljeću dru
ge austrijske uprave došlo i do otvaranja Pravoslavnog semi
nara. Naime, poznato je da je Napoleon u rujtiu 1803. godine 
izdao dekret prema kojemu je bilo određeno i sjemenište za 
obrazovanje pravoslavnog klera.

O lom sjemeništu raspravljalo se i na Sinodu pravoslavne 
crkve u Zadru, pa je posebna delegacija sa toga Sinoda bila 
upućena Napoleonu u Pariz. Nakon toga Napoleon je poseb
nim dekretom od 23. srpnja 1810. godine odredio da se u Ši
beniku ustanovi sjemenište. Međutim, pravoslavno sjemeni
šte otvoreno je tek za austrijske vladavine. Predavanja su 
počela, izgleda, 10. kolovoza 1820. godine, a bilo je upisano 
sedam učenika. (B )

U VEZI PONOVNOG UREĐENJA PARKA

ČEMU mmm
Pism o građan ina

Da se može biti i bez ukusa, stiznat ćemo ako prošelamo 
gradom i pogledamo neke od naših najprometnijih i najljep
ših punktova, kao šo jc, na primjer, park.

Po zahtjevu građana, trebalo je razrušeni dio parka povra
titi u prijašnje stanje. To nije učinjeno, pa ne znamo da li se 
netko, koji je za to mjerodavan, žolio osvetiti parku ili gra
đanima, sprečavajući đa se loše smišljeno djelo ispravi.

Ni jedno ni drugo nije uputno, jer izražava prkos pojedina
ca kojima je povjeren važan i osjetljiv zadatak — određivanja 
lokacije za turisički paviljon.

Prvenstveno takvi ljudi rno' 
raju biti usko povezani s gra
đanima, a ne da bez konzultira
nja širokih masa na zborovima 
birača nameću svoju volju.

Čini se da će park na svome 
istočnom dijelu, uz Poljanu 
marašla Tita, ostali iznakažen, 
jer željezna ograda, koja jc 
zlvarala među sa ostalim dije
lovima parka, nije postavljena, 
a niti ukrasni masivni kamen 
kod ulaza sa obje strane, iako 
je ta kamena fasada kod ulaza 
davala estetski izgled i cjelinu 
ove vrsti, karakterističnu za rad 
naših starih majstora u izradi 
kamena.

Naravno, srušena stabla ne 
mogu se više povratiti, ali bi se 
mogli bar nadoknaditi novim 
mladim kulturama, koje su jrri- 
lagođene našem podneblju. U 
razgovoru s namještenikom po
duzeća za uzgoj biljnih kultura, 
rečeno mi je da je neznatan ili, 
bolje reći, nikakav interes za 
ukrasno bilje u našem gradu. Ne 
vjerujem da se s malo zalaga
nja i razumijevanja za park ne 
bi moglo doprinijeti osvježenju 
njegova zapuštenog izgleda.

Mora li se na temelju gore 
navedenih činjenica doći do 
zaključka da postoji unaprijed 
smišljena ideja da se u dogled
no vrijeme park likvidira?

Sirom cijeloga svijeta narodi 
troše milijune da bi grad uljep
šali parkovima, a mi trošimo 
novac za njegovo uništenje. Do 
puštam da su neki do takvih 
rješenja došli u dobroj namje- 
.ri, želeći da se izgradi pavi
ljon za turističke svrhe u samo
me parku, ali je trebalo da zna
ju da se ne može izgrađivati 
jedan objekt na štetu i unište
nje drugoga.

Prema nekima, kao da peri
voj služi samo za penzionere i 
crvene kape. Smisao toga je vr
lo jasan, ali i neumjesan, ler, 
Šibenik je odvajkada bio grad 
težaka, a ipak uglednih građa

na. Mnogi njihovi sinovi danas 
su visokoškolovani ljudi, koji 
širom naše zajednice zaprema
ju važna mjesta u našem soci
jalističkom društvu. Osim toga, 
stanje penzionera ne smije se 
prezirati, jer i po zakonu pri
rode i dmštva svi jednakim 
redom i istim stopama gazimo.
Treba samo htjeti priznati da 

nitko nije u tolikoj mjeri savr
šen da bi mogao sam odlučivali 
kad se radi o jednom tako važ
nom i osjetljivom planu, kao u 
ovom slučaju, bez učešća širo
kih masa naroda. Mi svi poz- 
cije i njih treba svi da cijeni- 
najemo pravila naše demokra- 
mo, jer ćemo jedino lako mo
ći ostvarivati svoja prava i slu
pati na pozornicu uvijek kad sc 
za to ukaže potreba.

D, D.

Svakog radnog dana posjeti DOM JNA u Šibeniku oko 900 građana, a nedjeljom i praz
nikom od 1.200 do 1.300, ne računajući posjete restoranu Doma. To jc izneseno na nedavnom 
zajedničkom sastanku Savjeta Doma i predstavnika društveno-političkih organizacija u gra
du. Veliki interes pokazuju građani i članovi Doma naročito za prostorije čitaonice i biblio
teke, te za šah-salu, kuglanu i salu za biljar. Ali, rečeno je na sastanku, nije slab odaziv 
ni na predavanjima, priredbama i seminarima, jer je u pro.šloj godini na 36 priredaba Doma 
bilo više od devet tisuća prisutnih, dok je na 15 priredaba u prošlih šest mjeseci —  bilo više 
od šest tisuća posjetilaca.

Dom JNA u Šibeniku osobitu 
suradnju razvija sa društveno- 
-političkim organizacijama. Ta
ko je, rečeno jc na sastanku, 
Dom uspostavio plodnu surad
nju sa općinskim rukovodstvom 
SSRN, sa rukovodstvom SK i 
Skupštinom općine. Međutim, 
istaknuto je da još nisu iscrplje
ne sve mogućnosti takve surad
nje, osobito što se tiče zajednič
kih aktivnosti Doma JNA i Od
jela za narodnu odbranu, te Do
ma i prosvjetnih oraana Skup
štine općine.

Organizacije SUBNOR-a i 
UROP-a također su surađivale 
sa Domom., naročito prigodom 
značajnih proslava, kada su te 
organizacije uz pomoć Doma or
ganizirale pi'cdavanja po škola
ni a ili pak svoje sastanke i go
dišnje skupštine. Mogućnost ve
će suradnje postoji i dalje.

Naisvestranija suradnja odvi
jala sc sa organizacijama Save
za omladine. Muzičke večeri s 
plesom, prigodne priredbe i su
sreli vojnika i omladinaca u voj
ničkim klubovima, izložbe, me
đusobne posjete, prikazivanje po 
pularnih filmova, susreli u spor
tu, učešće omladine za vrijeme 
polaganja svečane obaveze, tak
mičenja i susieti prilikom dr
žavnih praznika, to je samo dio 
onoga što su zajednički organi
zirali mladi vojnici i omladina 
našega grada.

Na sastanku je, međutim, pri
mijećeno da još nisu uhodane 
književne večeri mladih, večeri 
muzike i omladinska tribina (sa 
tehničkim i svim ostalim ogran
cima), te da nije došlo do zna
čajnije suradnje Doma s omladi
nom iz. radnih kolekli\'a i seos
kih organizacija.

Zbog svega toga predloženo je 
da se odmah priđe formiranju 
jedne omladinske tribine i većem 
usposta\'ljanju sui'adnje koja bi

poboljšala aktivnosti odgojnog 
icaraklera. U tom smislu ukaza
no je na oživljavanje kluba lju
bitelja filma i na veće učešće 
mladih u tečajevima stranih je
zika. Osim toga, prihvaćen je 
mijedlog da omladina i vojnici 
ibenskog Garnizona odiede je

dan svoj dan ili Ijedan, u kojem 
‘ij masovno demonstrirali sve 
kti\nosti i rezultate zajednič

kog i'ada u toku jedne godine.
U pogledu suradnje Doma i 

'Općinske SOFK-c, te Doma i Na
rodne tehnike istaknuto Jc da 
oostoje različiti oblici takve su

radnje, te je predloženo da se 
programira sve ono što bi se 
moglo urediti zajednički. Takav 
pi'ogram bit će dogotovljen do 
i'ujna ove godine.

Na kraju je konstatirano da 
Dom JNA pruža organizacijama 
i pojedincima i druge oblike po- 
m<jći (izdavanje dvorana i pro
storija), da vrši posudbu pojača
la, mikrofona i zastava, te da je 
1 Šibeniku Dom JNA odigrao 
Josta veliku političku i kulturnu 
ulogu,

J.G.

U ORGANIZACIJI LISTA »POLITIKA EKSPRES« I RTV-BEO 
GRAD

,5« esm a leta”  
I u Šibeniku

j L srpnja ove

P  I S  IVI o
OPĆINSKOJ KONFERENCIJI SSRN ŠIBENIK

Kao redovni čitalac »Šibenskog 
lista«, u ovonedjeljnom broju na
lazim potvrdu nedavnog piepi'i- 
čavanja o likvidaciji o\'oga jedi
noga našeg tjednika. Tako Šibe
nik, nakon šezdesetogodišnje tra
dicije i nakon gotovo utrostruče- 
nog broja stanovnika, ostaje bez 
bilo kakve vlastite štampe.

Kao Sibenčanin koji voli svoj 
grad, ne mogu indiferentno pri
miti ovu činjenicu, za koju sma
tram da svi zajedno snosimo oil- 
govornost. Smatram da bi bilo 
korisno još jednom razmotriti

o\aj problem, ladi iz.mdaž.en ja 
mogućnosti daljnjeg iz.laž.enja li
sta, makai" i svakih 15 dana, pa 
makar i na ciklostil formatu, d:i 
bismo tuko održali njegov konti
nuitet do boljih vremena.

Uvjeren sam da mnogi građani 
dijele mcjje mišljenje, radi čega 
S.SRN ne bi smio olako pi eći pi č
ko ovoga slučaja i nasicjjao pro
naći neko rješenje, koje ne ni 
sličilo potpunoj »lik\idaciji«.

Drugarski pozdrav!

BRUNO UNGAROV, Šibenik

Među mnogim akcijama i i'.rircdbama koje će biti organizi
rane u toku ovogodišnje turističke sezone na Jadranu, posebno 
mjesto zauzima priredba pod naz.i\om »Pesma leta«.

Tu značajnu manifestaciju, koja ima takmičarski karakter, 
organiziraju »Politika ekspres« i Radiotelevizija Beograd 

Sedamdeset učesnika priredbe posjetit će sva veća turisti
čka mjesta na jadranskoj obali, te neke republičke centre. Pr
va počinje u Ulcinju, a završna u Beogradu.

Šibenik će također biti doma 
čin te priredbe. Zakazana je za 
srijedu, 12. srpnja, a održat će 
se na stadionu »Rade Končara«, 
koji može primiti do 3 tisuće 
gledalaca. Šibensku priredbu 
»Pesma leta« organizirat će 
Centar za scensku kulturu i 
Dom Jugoslavenske narodne ar
mije.

S obzirom da priredba ima 
takmičarski karakter, medu po
sjetiocima će se obaviti glasa
nje za najbolju kompoziciju, 
te na najboljeg iz,\otlača i auto
ra, a isto tako će se birati i 
»Di\nocrna djevojka«, dakle dje 
\ojka sa plaže kuja bude naj\i- 
še ocrnjela. Na čelu toga ži
rija nalazi se naš istaknuli 

. pjevač zabavnih melodija. Ši
bi, nčanin Arsen Dedič. 

j Osim tih akcija, zlatnim pla 
ketama bit će nagrađeni naj- 

j čišći objekt u kućnoj radinosti 
I i najuredniji ugostiteljski o 

bjekt. Na čelu loga žiriia nala
zi se beogiadska inteiprelatur 
ka zabavnih melodija Lola No 
\ ako\ić.

Od pje\ača na ovoj z.aba\noj 
manifestaciji nastupit Se .Minja 
Subota, Ljiljana Pelro\ić, Lola 
Novaković, Anica Zubović, l\ic:i

Šerfezi, Miki Jevremović, Arsen 
Dedič, Majda Sepe, Dušan Jak- 
šić i Gabi Novak.

Za o\’u priredbu već sada 
vlada u Šibeniku i okolici veli
ko zanimanje, pa se očekuje re
kordan posjet. Ulaznice će ne
koliko dana prije biti stavljene 
u pretprodaju, ( j )

KONCERT U 
OUB‘'GVNIKU 
ITR06IRU

šibensku i Trogirsku narodnu 
glazbu već odavna vežu tradici
onalne prijateljske \ez.e, koje se 
gotovo svake godine obilježe pri
godnim koncertima. 1 ove će se 
godine d\ije limene glazbe naći 
na okupu, \ jerojatno 22. srpnja 
o\e godine, na zajedničkom kon- 
cei iu u Dubrovniku. Sutradan će 
obje glazbe prirediti i koncert 
pred trogirskom publikom.

Pod ravnan jem maestra Ante 
Vuletina i maestra trogirske 
glazbe Ivice Marinkovića, na za
jedničkom koncertu sudjelovat 
će osamdesetak glazbara. Na re
pertoaru su mahom novije kom-

Ante Vuletin

pozicije domaćih i stranih au
tora: djela Pomykala, Zajca, Ku- 
letina, Giordana, Brodila, Učaka- 
ra i Skrašeka. ( j )

z d i b t i m

Do sredine srpnja očekuje se 
potpuno dovršenje radova na 
još tri objekta. U stambenu 
zgradu na Križu, koja je na
mijenjena za potrebe tržišta, 
uselit će prv'ih 40 nosilaca sta- 
narskog prava. Taj objekt liv 
vestiralo je građevno poduze
će »Ivan Lavčević« iz Splita. Do 
istog roka dovršit će se stam
beno - poslvoni objekt u Dragi, 
u kojem se nalazi četiri stana, 
te motel pokraj novoizgrađenog 
mosta preko Šibenikog zaljeva.

1 ove godine Služba sigurnosti 
javnog saobraćaja angažirat će 
nekoliko studenata koji će, uz 
pomoć organa Saobraćajne mi
licije, reguISraiti gradski sao
braćaj. Oni će se nalaziti na 
svim važnijim raskrsnicama, te 
na dijelu Jadranske turističke 
ceste koja prolazi kroz Šibenik,

U akciji koju već neko
liko godina provodi zagrebački 
»Vjesnik« pod nazivom »Biramo 
najbolje turističko mjesto« (o- 
vogodišnja akcija zove se »Ja
dran 67.«, a započinje 28. o. m.) 
bit će obuhvaćeno i šibensko 
područje. Među anketiranim 
mjestima dolaze u obzir Vodi
ce, Tijesno, Pirovac i Primo- 
šten. Sva ta mjesta nisu se lanj
ske godine najbolje plasirala. 
Možda će ove godine biti bolje 
sreće.
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savezne lige — zapad. Strijelac: .Milošević u 15. i 57. minuti 
Sudac Selimotić iz .Mostara.

U utakmici pretposljednjeg 
kola ovogodišnjg prvenstva »Ši
benik« je gostovao u Treblnju 
i sasvim zasluženo izgubio bodo

ve. Domaćini su bili bolji u oba 
poluvremena, vi.še su navaljiva
li opasnije ugrožavali protivnič
ka vrata. »Šibenik« je, napjotiv.

U n e d j e l j u

Šibenik ugošćuje 
ekipu Bratstva

u nedjelju završava ovogodišnje nogometno prvenstvo u okviru 
Druge savezne lige — zapad. U posljednjem kolu šibenski drugoli- 
gaš prima u goste ekipu »Bratstva« iz Travnika, koja je u proljet
nom dijelu natjecanja polučila vrlo dobre rezultate i nalazi se u 
sredini tablice. Travnićani su u pretposljednjem kolu pobijedili za
grebačku »Lokomotivu«, igrajući pred svojom publikom.

igrao isLivišc defenzivno, pa 
zbog toga i nije imao izrazitih 
prilika da postigne povoljan re
zultat.

I ovoga puta došlo je do izra
žaja nezalaganje i indolenlnosl 
koja je urodila neuspjehom. Me
đu igračima gostiju bilo je poje
dinaca koji su pokazali više od 
ostalih. To su Podrug, Marenci 
i Ž.aja, koji je nakon duže stan
ke nastupio na mjestu srednjeg 
napadača. Odsutnog Grgića na 
lijevom halfu zamijenio je Žepi- 
na.

Utakmica je inače protekla u 
znaku fer igre, iako se očekivalo 
drugačije, s obzirom na okolno
sti koje su, nakon rasprave odr
žane u Šibeniku protiv komplet
ne ekipe Trebinjaca, prethodila 
ovom susretu.

Sudac Selimotić bio je na visi
ni svoga zadatka. (J)

DRŽAVNO PRVENSTVO U 
PLIVANJU U ŠIBENIKU

Nedjeljni dvoboj bit će intere
santan utoliko što se domaćim i- 
gračima pruža izvanredna prili
ka da se pred svojim simpatize
rima revanširaju za niz porazti 
Sto su ih pretrpjeli u zadnjih 
nekoliko kola. I u slučaju pobje
de »Šibenik« će kraj prvenstva 
dočekati na petom mjestu tabli
ce zapadne skupine — sa 38 bo
dova.

Konačni uspjeh mogao je biti 
daleko bolji da su se svi igrači 
u prijašnjim susretima podjed
nako zalagali. Ipak, visok plas
man »Šibenika« uslijedio je za
hvaljujući činjenici što je zaliha

u bodovima sakupljena u jese
njem dijelu takmičenja. U lom 
razdoblju »Šibenik« je nekoliko 
kola bio na drugom, odnosno, 
trećem mjestu. Međutim, u na
stavku su zaredali neuspjesi, i 
na domaćem i na siranom tere
nu, pa se prema tome i nije mo
glo više očekivati.

U susretu sa Travničanim.a 
vjerojatno će nastupiti isti sas
tav kakav je bio i u Trebinju. 
Dakle: Bižaca, šuperba. Podrug, 
Marenci, Miljević, Žepina, Živko- 
vić, Aralica, Žaja, Marinić i Ni- 
nić. ( j )

Plivački savez Jugosavije do
nio je program ovogodišnjih 
takmičenja, u kojima će sudje
lovali sve kategorije plivača. 
Tako je, među ostalim, predvi
đeno da se ovogodišnji šampio
na! u plivanju održi na šiben 
skom plivačkom bazenu, i to 
sredinom kolovoza.

Uz Plivački savez Jugoslavi
je, veliku pomoć u organizira
nju dvodnevnog natjecanja pru
žit će plivački klub »Šibenik«.

Održavanje šampionata u na
šem građu još je jedno priza- 
njc domaćem klubu, koji je 
posljednjih godina ušao u elitu 
jugoslavenskog plivanja, ( j )

Na međunarodnoj regati na Bledu

„KRKA" nastupila
sa četiri čame

u subotu i nedjelju održana 
je na Bledu međunarodna ves
lačka regata, na kojoj su, pored 
više od stotinu jugoslavenskih 
veslača, nastupili i armovi iz 
Cehoslovačkc, Italije i Austrije.

U konačnom poretku veslači 
iz inozemnih klubova imali su vi
še uspjeha — osvojili su gotovo 
sva prva mjesta u seniorskoj i 
juniorskoj konkurenciji. Jedino 
je riječki »Jadran« pobijedio 
u dvojcu bez kormilara.

Na toj regati nastupili su i 
velači šibenske »Krke«, koji su 
na Bled pošli sa četiri čamca. 
Prvog dana održane su izlučne 
trke. U senior.skoj konkurenciji 
dvojac bez kormilara i samac 
»Krke« došli su na cilj čcivrti, 
pa su prema tome ispali iz d.alj- 
iijeg natjecanja.

Istoga dan poslije podne, u 
juniorskim disciplinama, »Ki- 
kaši« su imali više uspjeha, te 
su se plasirali u finale. Četverac 
sa kormilarom u sastavu Ni-

nić. Gotovac, Jakovljcvić, Mo- 
dun, s kormilarom Bujasom, za
uzeo je treću poziciju, iza »Blc- 
da« i »Gusara«, dok se Bogda- 
nović u samcu plasirao na dru

go. mjestu, iza riječkog »Jadra
na«.

U finalnim trkama, međutim, 
prva tri mjesta pripala su eki
pama iz inozemstva, ( j )

Peti savezni turnir u Borovu

,,!iben lh“ -„C .zv e z (la “ Z;1
Na petom saveznom pionir

skom nogometnom turniru, ko
je se održava u Borovu, najveće 
iznenađenje priredila jc ekipa 
»Šibenika«, koja je nakon bolje 
igre svladala momčad »Cn/ene 
zvezde« sa 2:1.

Šibenske pionire, kao što jc 
poznato, trenira istaknuti nogo
metni stručnjak Stojan Milcta, 
kojemu je to veliko priznanje 
za njegov višegodišnji trud u 
radu s pionirima.

Susret sa Bcogradanimti bio 
jc neobično interesantan. Svat
ko je očekivao da će »zvezdaši« 
lako izaći nakraj sa svojim vr
šnjacima iz Šibenika. Međutim, 
ovi su nadigrali u svakom po

gledu Beograđane i zasluženo 
pobijedili sa zgoditkom razlike.

(j )

Izdaje i štampa: Novinskoizda- 
vačko poduzeće »Štampa« 

Šibenik

Direktor: MIRKO KNEŽEVIĆ 
List ureduje redakcjjski kolegij 
— Glavni i odgovorni urednik —

JOSIP GRBELJA

Uredništvo: Šibenik — Ulica Pe
tra Grubišića 3 — Telefon ured
ništva 25-62 — Rukopisi se ne 
vraćaju.

— Mjesečna pretplata za SFRJ 
200 (2) tlinara, za inozemstvo 400 
(4) dinara — Tekući račun: 
Služba društvenog knjigovod
stva — filijala Šibenik 346-1-8 — 
Telefon štamparije 22-28 i 29-53.

KINEMATOGRAFI

»ŠIBENIK«: premijera doma
ćeg filma — POSAUI ČO
VJEK U POLA DVA — (do 
28. VI)
Premijera američkog filma — 
NAJLJEPŠI SPORT ZA .MUŠ
KARCE (29— 30. VI)

»20. APR1L.\«: zatvoreno do 31. 
VIII

»TESLA«: premijera američkog 
filma — CRNA MAČKA — (do 
28. VI)
Premijera francuskog lilma 
— JO — JO — (29—30. VI)

DEŽURNE LJEKARNE

Do 30. VI — Varoš — Ulica brat
stva i jedinstva.

Od 1. do 7. VII — Centralna — 
Ulica Borisa Kidriča.

STOJO MILETA

s e  ljetno 
kino

Zaključeno je sporazum izme
đu šibenskog Kino - poduzeća i 
Doma JNA, kojim se utvrđuje 
da se, počevši od 1. srpnja, ot
vorio Ijctnje kino u bašti Do
ma JNA, koje bi dijelovalo sve 
do kraja rujna. Na repertoaru 
će se nalaziti filmovi koji se 
inače prikazuju u kinu »Šibe
nik«, s tom razlikom što će se 
predstava prikazivati u dvorani 
kina »Šibenik«, a druga u bašti 
Doma JNA. ( j )

BRZINA I-L E T  U OBRADU
loš jccbui saobraćajna nezgoda dogodila se na Jadranskoj ma

gistrali: 23. lipnja oko 12.30 sali ispred predjela »Lokve«, nedaleko 
od Vodica, aiiloinobil zagrebačke registracije, kojim je upravljao 
JURL LUKIiTA, upravitelj hotela »hnperijal« u Vodicama, sletio je 
sa ceste i pao u ogradu — tidesetak metara dalje, prevrnuvši se dva 
puta.

Vozač je zadobio povrede po glavi i tijelu i odmah je prevezen 
na Kirurški odjel šibenske bolnice. Danas, nekoliko dana nakon ne
sreće, njegovo je stanje zadovoljavajuće i on se nalazi izvan životne 
opasnosti.

Prema ocjeni izvidajnih organa šibenskog SUP-a, koji su odmah 
izašli na lice mjesta, vozač je uletio u zavoj brzinom većom od 110 
kilometara na sat, tako da pri skretanju nije iti pokušao kočiti.

Aiitoniobil je doslovce letio zrakom tridesetak metara, a zatim 
udario u zemlju. Na vozilu je pričinjena šteta od oko 2 milijuna sta
rih dinara.

J . C .

TLM „Boris 
Kidrič“ pomaže 
elektrifikaciju 
sela u našoj 
komuni

Drugovi

Povećan broj 
inozemnih turista

hvala!
Poznato je da mnoga naša sel 

nisu elektrificirana i da ljudi ki 
ji žive u njima ulažu izvanret 
no velike napore da dođu 
elektrike. Slična je stvar s vt 
dom, prjkijučcima na važnij 
saobraćajnice, podizanje ško 
skjh zgrada, domova kulture 
spomenika. Ako se to ne mož 
reći općenito, onda je taj pr 
mjer karakterističan za šiben 
sku komunu koja nije (?) u sta 
nju pružiti selu što ono traži 
Stiče se dojam da u tom smisli 
imaju više razumijevanja orga 
nj upravljanja najveće šibenski 
radne organizacije — Tvornici 
lakih metala »Boris Kidrič« ko 
ja je ovih dana dodijelila novča
nu pomoć za elektrifikaciju i te
stanovništvu Vrpolja, Danila 
Gornjeg, Danila Birnja, Danila 
Kraljice, Slivna i Dragišića u u- 
kupnom iznosu od dva milijuna 
i šest stotina tisuća starih dina
ra.

U prvih pet mjeseci ove godi
ne u turističkim mjestima ši
benskog područja boravilo je 9 
tisuća 215 domaćih i stranih po
sjetilaca, što je za II posto više 
nego u istom razdoblju prošle 
godine.

Za to vrijeme ostvareno je 22 
tisuće 235 noćenja, ili čak za 53 
posto više nego prošle godine. 
Taj podatak nesumnjivo govori 
da je boravak go,sliju na ovom 
području u znatnoj mjeri duži

nego prošlih godina, što je rezul
tat boljeg smještaja i usluga ko
je domaćini pružaju svojim go
stima .

Od ukupnog broja gostiju, 
5.100 domaćih turista ost
varilo je bližu 9.000 noćenja, dok 
je 4.100 inozemnih turista ostva
rilo više od 13.000 noćenja. Na u- 
kupan porast gostiju najviše su 
utjecali inozemni turisti koji su 
boravili u Šibeniku, Primošfenu, 
Vodicama i u Pirovcu. ( j )

Nekim društveno-političkim 
organizacijama u gradu i na se
lu dodijelili su preko dva i pol 
milijuna starih dinara, dok su 
Mjesnoj zajednici Zaton dodije 
lili novčanu pomoć za izgradnju 
priključka na Jadransku mae
stralu u iznosu od 600 tisuća 
starih dinara.

Prilikom razmatranja molbi 
dodjeljivanja novčane pomoći 
selima i društveno-političkim or- 
eanizacijama, organi upravljanja 
Tvornice lakih metala »Boris Ki
drič« nisu zaboravili ni djecu o- 
boljelu od difterije mišića koja 
se sada nalaze na liječenju u 
Fojnici. Oni su donijeli odluku 
da upute »FONDU ZA DISTRO 
FIJU« u Fojnici dvjesto tisuća 
starih dinara.

Ova tvornica je učinila mnogo 
u razvoju šibenske komune i nje
nih stanovnika, pa zato zaslužu
je našu pažnju i priznanje. U 
ime onih koji su dobili novčanu 
pomoć od te radne organizacije 
dozvolite da kažem samo jednu 
riječ: hvala!

Ž.P.

JOŠ O BRODU „NICKELINA S.“

Potraga za brodovlasnikom
Početkom ove godine opšir

nije smo pisali o aferi talijan
skog broda »Nickelina S.«, ko 
ji je nakon jednogodišnje odi- 
sejade sa svoja 24 člana posade 
i sa zapovjednikom broda bio 
prispio u šibensku luku, gdje 
se, po odluci suda, zadržao go 
tovo mjesec i po dana.

Brodovlasnik Nicola Scochi- 
maro, koji se u to vrijeme po
javio u Šibeniku, a kojega su 
već gonili vjerovnici, opovrgao 
jc sve optužbe i zaduženja svoje

kompanije »Via Mare«, čiji je 
jedini brod stara »Nickelina 
S.«. Međutim, brodovlasnik se 
nakon toga izgubio.

Za to vrijeme članovi posade 
iznijeli su na vidjelo mnoge pri- 
rrljerc maltretiranja, oskudice i 
gladovanja, kojima su bili izlo
ženi za vrijeme gotovo nepre
kidnog krstarenja stare »ca- 
rette«.

Sada se, javljjiju talijanski 
listovi, brod »Nickelina S.« na

lazi u jednoj talijanskoj luci, u 
kojoj je prodan na dražbi. Pred
stoji mu rashodovan je i rezanje 
za staro željezo.

Kompanija »Via Mare« tereti 
se za oko 45 milijuna lira duga 
svojim vjerovnicima, što iznOs 
dobiven za brod neće ni izdale
ka podmiriti. Talijanske vlasti 
sada su se dale u potragu za 
Scochimarom, jer je optužen za 
prijevaru. Protiv njega će biti 
pokrenut i proces. J. C.
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